
RADA GMINY
SŁUPIA (KONECKA)
woj. świętokrzyskIe

Protokół Nr XXIII/2016
z sesji Rady Gminy SŁUPIA

odbytej w dniu 8 listopada 2016 roku w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy
w Slupi

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Kuder otworzyla sesję o godz. 930 i po powitaniu
wszystkich zebranych oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 13
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób, stanowi quorum
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwal - lisIa obecnm:ci radnych sIanowi
załącznik do niniejszego prolokoiII.

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Wójt Gminy

Sekretarz Gminy

Skarbnik Gminy

Dyrektor SP w Pilczycy

Dyrektor SP w Wólce

Dyrektor l Publicznego Gimnazjum w Słupi

Kierownik GOPS w Słupi

Ad.pkt2

Robert WieIgopolan

Marian Król

Dorota Basiak

Wiesława Arwaj

Andrzej Rudziński

Krzysztof Koziński

Renata Cuper

Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XXII/20l6 z sesji odbytej 13 września
2016 roku. Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyjęła protokół.

Ad. pkt 3

W punkcie dotyczącym przyjęcia porządku obrad jako pierwszy głos zabrał Wójt i zgłosił
następującą zmianę do porządku obrad:

- usunąć z porządku obrad pkt 4e i pkt 4h

- dodać do porządku obrad pkt" Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wstępnej
lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Słupia w miejscowościach
Budzisław, Wólka, Zaostrów"

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyjęła każdą ze zmian do porządku
obrad.

Ostatecznie przyjęto następujący porządek obrad:
l. Otwarcie obrad, powitanie obecnych i stwierdzenie quorum.



2. Przyjęcie protokołu Nr XXlI/2016 z sesJI Rady Gminy odbytej w dniu 13
wrLeśnia 2016

3. Przedstawienie porLądku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia (Konecka) na lata
2016-2023.

b) dokonania zmian w budżecie 6'111inyna 2016 rok.
e) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2017
d) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości
e) opłaty targowej
f) zwolnień w podatku od nieruchomości
g) uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Słupi
h) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkól niepublicznych

o uprawnieniach szkół publicznych oraz trybu i zakresu kontroli
prawidłowości ich wykorzystania

i) określenia opłat za zajęcie pasa drogowego
j) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Słupia

(Konecka)
k) określenia szczegółowego sposobu i zakresu odbierania i zagospodarowania

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości w zamian za uiszczoną
przez właściciela nieruchomości opłatę.

ł) ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na terenie
Gminy Słupia w miejscowościach Budzisław, Wólka, Zaostrów

5. Przedstawienie informacji na temat usług opiekuńczych prowadzonych przez
GOPS w 2016 roku.

6. Przedstawienie wyników konsultacji społecznych w sprawie statutu sołectw.
7. Przedstawienie informacji o oświadczeniach majątkowych złożonych przez

radnych.
8. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
I I. Sprawy różne
12. Zamknięcie obrad XX[[] sesji Rady Gminy.

Ad. pkt 4a

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia
(Konecka) na lata 2016-2023 (Ire.\:ć \I' załqczeniu). przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.
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Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjt(la uchwalę Nr XXIII/I-łI/2016w
sprawie zmiany Wielolctniej Prognozy Finansowej Gminy Slupia (Konecka) na lata
2016-2023, Ireść klórej sIanowi zalącznik do prolokoiII.

Ad. pkt-łb

Skarbnik D. Basiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie
!,'l11inyna 2016 rok (Irdć II' zalączeniu).

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały. Przewodnicząca rady
Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod glosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjt(ła uchwalę Nr XXIII/I-ł2/2016 w
sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2016 rok, Irdć klórej sIanowi zalącznik do
prolokoiII.

Ad. pkt-łc

Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na
rok 2017 (Irdć II' załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak. Nadmieniła, że cena skupu
żyta według ustaleń pozostaje na poziomie roku 2016 i wynosi 40 zł.

Radny J. Kaczmarek wyraził opinit(, że na temat podatku rolnego powinni zabrać głos sołtysi
zebrani na sesj i.

Nikt z sołtysów nie zgłaszał uwag do zaproponowanej stawki.

Nikt z radnych również nie zgłaszał uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podjt(ła uchwalę NR XXIII/I-ł3/20 16 w
sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2017,
Ireść uchwal y sIanowi zalącznik do prolokoiII.

Ad. pkt-łd

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (Irdć II'

zalączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak. Nadmieniła, że stawki podatku pozostają na
poziomie roku 2016.

Radny J. Kaczmarek zwrócił uwagt(, że pojawiają sit( nieścisłości w powierzchni budynków
mieszkalnych, od których mieszkańcy płaca podatek od nieruchomości. Czt(sto metraż
budynku jaki figuruje w wymiarze podatkowym nie zgadza sit( ze stanem faktycznym.
Nadmienił, że należałoby wytłumaczyć sołtysom czy mieszkańcom dlaczego tak sit( dzieje.
Wójt wyjaśni!, że nie zna szczegółów tych rozbieżności. Jeśli takie różnice sit( zdarzają należy
złożyć nową informacjt( w sprawie podatku do wymiaru podatkowego na podstawie której
naliczany jest podatek. Prawdopodobnie przyczyną może być to, że infonnacje w sprawie
podatku przez niektórych mieszkańców były składane bardzo dawno. Obowiązywała
wówczas uchwała, która zwalniała budynki mieszkalne z podatku od nieruchomości, wit(c
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mieszkańcy nie przywiązywali uwagi do podawania prawidłowego metrażu mieszkań. Na
dzień dzisiejszy jeśli ktoś ma takie różnice niech złoży nową poprawioną infonnacjt; w
sprawie podatku.
Przewodniczaca Rady Gminy wyraziła opinie, że najlepiej byłoby poprosić na salt;
pracownika merytorycznego w tej sprawie czyli Panią W. Sójka.
Wójt nadmienił, że pracownik zostanie poproszony. Zajmuje sit; naliczaniem podatku od
nieruchomości wit;c może udzielić infonnacji w tym temacie.
Sołtys wsi Olszówka Cz. Pijewski wyraził opinit;, że wszyscy mieszkańcy powinni złożyć
nowe infonnacje.
W. Sójka wyjaśniła że każdy mieszkaniec powinien w infonnacji podatkowej podać
prawidłową powierzchnit; użytkową budynku mieszkalnego. W skład czt;ści użytkowej
wchodzą pokoje, kuchnia, łazienka, korytarz, klatki schodowe, piwnice i strychy powyżej
1,40 wysokości. Każdy z mieszkańców może zweryfikować swoJe dane i złożyć nową
infonnacjt;.
Przewodniczaca Rady Gminy pytała, czy urząd gminy ma jakieś możliwości kontroli
mieszkańców. Co w przypadku, gdy podgląd w rejestrze budynków nie zgadza się z
wielkością zadeklarowana przez mieszkańca.
W Sójka wyjaśniła, że jest to obowiązkiem mieszkańców !,'Illiny. W każdej infonnacji są
infonnacje jak wylicza sit; powierzchni t; użytkową. W przypadku pytań lub wątpliwości
można przyjść do referatu podatków w urzt;dzie.

Nikt z radnych nie wnosił wit;cej uwag do przedstawionego projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podWa uchwalę Nr XXIlI/144/2016 w
sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, treść której stanowi
załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4e

Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej (trdć w załączeniu) przedstawiła Przewodnicząca
Rady Gminy. Stawka opłaty targowej pozostała na poziomie 2016 roku.

Nikt z radnych nie wnosił uwag odnośnie przedstawionego projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie przyjt;ła uchwalę Nr XXIlI/145/2016 w
sprawie opIaty targowej, trdć stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt-tf

Projekt uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości (trdć w załączeniu)
przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

J. Brodowicz mieszkaniec Rudy Pilczyckiej zwrócił uwagt;, że w treści uchwały nie ma
zapisu o zwolnieniu gruntów, na których są naniesione budynki. Wnosił, aby nanieść taki
wpis w treści uchwały. Nadmienił, że zwolnienie to nie dotyczyłoby dużej liczby osób.
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Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że P. J. Brodowicz ma zastrzeżenia do poprzedniego
brzmienia uchwały, która obowiązuje w 2016 roku. Projekt tej uchwały zawierał zapis, że
zwolnione są budynki inwentarskie. W rozumicniu radnych zwolnieniu podlegały wszystkie
budynki inwentarskie. Natomiast w rozumieniu przepisów okazało się, że nie wszystkie. Nie
ma gwarancji, że uchwała w brzmieniu przedstawionym dzisiaj nie będzie budziła
kontrowersji mimo, że zapis punktu l uległ zmianie.
Radny M. Piec pytał Panią W. Sójkę czy w takim brzemieniu uchwały zwolnione będą
wszystkie budynki inwentarskie.
W. Sójka wyjaśniła, że zapis stanowi jasno, że zwalnia się wszystkie budynki. W poprzedniej
uchwale zwolnione był zapis związane z l,'IUntem na których te budynki stoją. W tej chwili
zapis mów, że zwalnia się wszystkie budynki inwentarskie i stodoły.
Przewodnicząca Rady Gminy pytała, co dokładnie należy rozumieć pod pojęciem budynek
inwentarski.
W. Sójka wyjaśniła, że są to obory, chlewy, kurniki, wszelkie budynki, w którym
przetrzymuje się inwentarz.
Radny W. Orzeł zwrócił uwagę, że niektórzy płacą podatek od budynków, w których
trzymają inwentarz.
W. Sójka wY-iaśniła, że jeśli dany budynek figuruje w Wydziale Geodezji Starostwa
Powiatowego w Końskich nie jako budynek inwentarski a budynek transportu i łączności
wówczas naliczony jest od niego podatek.
Radny W. Orzeł wyjaśnił, że komisja, która robiła kilka lat wcześnie wykaz budynków dla
Starostwa, nie sprawdzała do czego tak naprawdę ten budynek służy. Nikt nie kontaktował się
z właścicielem, tylko na podstawie zdjęć budynek stał się z inwentarskiego budynkiem
transportu i łączności.
W. Sójka wyjaśniła, że jest więcej takich przypadków. Takie sprawy należy wyjaśniać
w Wydziale Geodezji Starostwa Powiatowego w Końskich.
Przewodnicząca Rady Gminy nadmieniła, że projekt uchwały o którym rozmawiamy dotyczy
zwolnień budynków inwentarskich, które są własnością działkowiczów. Rolnicy są zwolnieni
z podatku od budynków służących działalności rolniczej na mocy ustawy.
W. Sójka dodała, że budynki rolników, które nie są przeznaczone na działalność rolniczą, np.
garaż na samochód są opodatkowane podatkiem od nieruchomości. Zwolnione są tylko te,
które służą działalności rolniczej.
J. Brodowicz wnosił aby zwolnić z podatku grunty, które znajdują się pod tymi
nieruchomościami.
Skarbnik D. Basiak wyjaśniła, że ustawa mówi, że grunty pod budynkami są opodatkowane.
Dotyczy to zarówno działkowiczów jak i rolników. Nigdy takie grunty nie były zwolnione
z podatku. Według nowych przepisów powierzchnia l ha gruntu pod budynkami odpowiada
l ha przeliczeniowemu, więc kwota podatku jest dość spora.
Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że w punkcie 2, 3 i 4 projektu uchwały jest mowa
o zwolnieniu budynków wraz z gruntem. Chodzi jednak o budynki i grunt, który jest
własnością Gminy. Gmina nie może płacić sama sobie podatków.
Wójt nadmienił, że celem tej uchwały jest odciążenie osób, które przekazały swoje
gospodarstwo dzieciom, czy sprzedali a sami mają tylko działkę z budynkami. Aby nie płacili
podatku od działki i od budynków U,Ląd Gminy podjął uchwałę o zwolnieniu budynków

5



inwentarskich i stodół. Ta uchwała była powielana przez kilka lat. W roku ubieglym pojawiła
si" sytuacja związana z P. Brodowiczem, który nic zgadzał si" z naliczonym mu podatkiem i
złoży! odwołanie do SKa. W roku obecnym z radcą prawnym został opracowany nowy zapis
tego zwolnienia aby nie było nieścisłości i nieporozumień.
Radny J. Skrobisz wyraził opinie, że na sesji powinien być na sesji i na bieżąco wyjaśniać
kwestie prawne dotyczące podejmowanych uchwał.

Nikt z radnych nie wnosił wi"cej uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 13 radnych jednomyślnie podj"ła uchwałę Nr XXIII/146/20ł6 w
sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości, /reść k/órej sianowi załącznik do
pr%ko/u.

Nast"pnie Przewodnicząca rady Gminy ogłosiła przerw" w obradach trwającą w godz. 1045
_

1110• Stan radnych uprawnionych do głosowania po przerwie 12 osób.

Ad.pkt4g

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w
Słupi (treść w załączeniu) przedstawiła Kierownik GOPS R. Cuper.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały . Przewodnicząca
Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podj"ła uchwałę Nr XXIII/147/2016 w
sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Słupi, /re.i:ć k/órej
s/alll)ll'i załącznik do pr%ko/u,

Ad. pkt 4h

Skarbnik D. Basiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania
i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych o uprawnieniach szkół publicznych oraz trybu
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania (/re.i:ć li" załączeniu).

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podj"ła uchwalę Nr XXIII/148/20ł6 w
sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół niepublicznych o
uprawnieniach szkół publicznych oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich
wykorzystania, /re,i:ć k/órej .I'lanOlI'i załącznik do pr%ko/u.

Ad. pkt 4i

Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat pobieranych za zaj"cie pasa drogowego
dróg /,'I11innychpołożonych na terenie gminy Słupia (Konecka) przedstawił Sekretarz M. Król
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(rrdć II' załączeniu). Wyjaśnił, że zapisy poprzedniej uchwały są nieaktualne. Decyzja
podjęcia nowej uchwały zapadł po otrzymaniu pisma z Urzędu Marszałkowskiego z
wnioskiem o obniżenie stawek za zajęcie pasa drogowego dla inwestycji polegających na
montażu światłowodów. Obniżenie stawki zajl(cia pasa drogowego dla urządzeń
telekomunikacyjnych ma na cełu przyciągnięcie inwestorów do budowania takich sieci
miedzy innymi w naszej gminie.

Wójt wyjaśnił, że w dniu wczorajszym miał spotkanie z tinną Conect, która zajmuje sil(
rozprowadzaniem intemetu szerokopasmowego. Bl(dą takie inwestycje przeprowadzać na
terenie naszej gminy, gminy Radoszyce, Fałków i Ruda Maleniecka zgodnie z umową z
Urzędem Marszałkowskim, który ogłosił przetarg na takie działanie. Bl(dzie to około łOOkm
sieci światłowodowych. Jednym z wniosków było właśnie obniżenie stawek za zajęcie pasa
drogowego. Inwestycja ta jest bardzo kosztowna i trwać będzie około 2 łat.

Nikt nie wnosił więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjl(ła uchwalę Nr )(,'(111/149/2016 w
sprawie wysokości stawek opłat pobieranych za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych
polożonych na terenie gminy Sluph\ (Konecka), treść której stanowi załącznik do
proroku/u.

Ad. pkt 4j

Projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na tercnie Gminy
Słupia (Konecka) , (/reść II' załączeniu) przedstawiła E. Przepióra.

Sale obrad opuściła radny J. Skrobisz i radny M. Piec. Stan radnych uprawnionych do
głosowania 10 osób.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu u8chwąły wobec czego
Przewodnicząca Rady Gminy w obecności 10 radnych jednomyślnie podjl(ła uchwałę Nr
XXII1/150/2016 w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porL:jdku na terenie
Gminy Słupia (Konecka), rrdć której stanowi załącznik do pru/okołu.

Ad. pkt 4k

E. Przepióra przedstawiła projekt uchwały w sprawie okreśłenia szczegółowego sposobu i
zakresu odbierania i zagospodarowania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości
w zamian za uiszczoną przez właścicieła nieruchomości opłat l( (/re.ść w załączeniu).

Na sałę obrad wrócił radny J. Skrobisz. Stan radnych uprawnionych do głosowania ł l osób.

Przewodniczaca Rady Gminy nadmieniła, że według przedstawionego projektu uchwały
mieszkańcy mają oddawać odpady w pojemnikach. Pytała kto te pojemniki ma zakupić, czy
tinna odbierająca odpady, czy urząd f,'I1linyczy sami mieszkańcy.

E. Przepióra wyjaśniła, że pojemniki na odpady mają tylko nieruchomości, gdzie prowadzona
jest działalność gospodarcza.
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Na salę obrad powróci l radny M. Piec. Stan radnych uprawnionych do głosowania 12 osób.

Przewodniczaca Rady Gminy nadmieniła, że w takim wypadku należy zmienić zapis w
projekcie uchwały, bo w tej chwili wynika z niego, że pojemniki mają mieć wszystkie
nieruchomości w gminie.
Zaproponowała aby zapisać w projekcie uchwały, że pojemniki przysługują właścicielom
nieruchomości na których prowadzona jest działalność gospodarcza, natomiast pozostałym
mieszkańcom przysługują worki. Następnie poddała tę propozycję pod głosowanie.\

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie przyjęła zaproponowaną poprawkę do
projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady Gminy pytała czy na terenie gminy istnieje PSZOK?
E. Przepióra odpowiedziała, że nie ma takiego ale być powinien.
Przewodniczaca rady Gminy zwrócila uwagę, czy wobec tego powinien być zapis w projekcie
uchwały, że mieszkańcy mogą oddawać odpady do PSZOK?
Wójt wyjaśnił, że wszystkie gminy są zobowiązane do utworzenia punktów PSZOK. W tej
chwili pojawiają się środki na realizację tego zadania. Firma, z którą gmina ma aktualnie
podpisaną umowę odbiera folię, sprzęt elektroniczny, opony czy meble. Są to odpady, które
powinny być zbierane w punkcie PSZOK. W specyfikacji do nowego przetargu również
będzie zapis aby takie odpady kilka razy w roku odbierać od mieszkańców. Utworzenie
PSZOK na terenie gminy wiąże się z określonymi wydatkami związanymi zarówno z
utworzeniem jak i prowadzeniem tego punktu. Miejsce zbiórki powinno być w określony
sposób zabezpieczone, musi być zaangażowana co najmniej jedna osoba, które będzie w
określonym czasie te odpady przyjmować.
Przewodnicząca Rady Gminy wyraziła opinię, że skoro nie istnieje PSZOK na terenie gminy
to nie powinno się pisać o nim w uchwale. W przypadku utworzenia PSZOK można dokonać
zmiany zapisów uchwały.
E. Przepióra nadmieniła, że w poprzedniej uchwale również była zapis o PSZOK. Podobnie
zresztąjak w regulaminie utrzymania czystości i porządku.
Wójt wyjaśnił, że była kontrola prowadzona przez inspekcję ochrony środowiska. Zaleceniem
było utworzenie takiego punktu ale nie było mowy o zmianie uchwal. Żadna z ościennych
gmin nie ma utworzonego takiego punktu.
Przewodnicząca Rady Gminy wyjaśniła, że każdy mieszkaniec, który przeczyta uchwałę w
tym brzmicniu ma prawo zarzucić nas śmieciami, które on będzie chciał oddać do PSZOK. A
takie prawo mu się należy na podstawie tej uchwały.
Skarbnik D. Basiak wyjaśniła, że w regulaminie porządku i czystości w *2 ustA jest zapis, że
śmieci elektroniczne, wielkogabarytowe, opony są odbierane również z posesji mieszkańców.
Sekretarz M. Król wyjaśnił, że obowiązkiem gminy jest utworzenie PSZOK ale w uchwale
nie jest wskaząne, gdzie taki istnieje. Gdyby ktoś z mieszkańców chciał dowieżć odpady
zostanie odpowiednio poinstruowany co ma zrobić w takim przypadku.

Nikt z radnych nie wnosił więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Gminy po odczytaniu projektu uchwały poddała go pod głosowanie.
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Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXIIIII5112016 w
sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu odbierania i zagospodarowania
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości w zamian za uiszczoną przez
właściciela nieruchomości oplatę, /rdć k/órej s/anoll'i załącznik do protokołu.

Ad. pkt 41

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji przystanków komunikacyjnych na
terenie Gminy Słupia w miejscowościach Budzisław, Wólka, Zaostrów (/rdć II' załączeniu)
przedstawiła T. Matuszczvk.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały wobec czego
Przewodnicząca rady Gminy poddała go pod głosowanie. Rada Gminy w obecności 12
radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXIIII152/2016 w sprawie ustalenia wstępnej
lokalizacji prLystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Słupia w miejscowościach
Budzisław, Wólka, Zaostrów, /re.{:ćktórej s/anoll'i załącznik do pr%kołu.

Ad. pkt 5

Informację na temat usług opiekuńczych prowadzonych przez GOPS w 2016 roku (/rdć 11'

załączeniu) przedstawiła Kierownik GOPS R. Cuper.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionej informacji.

Ad. pkt 6

Wójt przedstawił informację z przeprowadzonych konsultacji projektów statutu sołectw (/reść
11' załączeniu).

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionej informacji.

Ad. pkt 7

Informację o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych (/rdć 11' załączeniu)
przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionej informacji.

Ad. pkt 8

Następnie Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami. Nadmienił, że w omawianym
okresie zatwierdzony został Plan Gospodarki Niskoemisyjnej, dzięki któremu można składać
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wnioski na dotinansowanie pewnych inwestycji. Przyjęta został również Strategia Rozwoju
Gminy. Przeprowadzono konsultacje społeczne na temat statutu sołectw. Odbyły się zebrania
odnośnie prlcznaczenia środków tunduszy soleckich na 2017 rok. Złożone zostały wnioski na
remont dróg gminnych w 2017 roku ze środków Ministerstwa. W niedługim czasie odbędzie
się nabór wniosków na odnawialne żródła energii. Prqgotowywany będzie też wniosek na
tennomodemizację szkoły w Pilczycy lub budynku Urzędu Gminy. Ponadto poinformował,
że w piątek ł l listopada o godz. 10.00 w kościele parafialnym w Pilczycy odbędzie się msza
z okazji święta Niepodłegłości.

Ad.pkt9

W punkcie interpelacje i zapytania radnych jako pierwszy glos zabrał:

Radny J. Skrobisz pytał dłaczego bez zmiany arkusza organizacyjnego został zatrudniony
nauczyciel w gimnazjum, dlaczego wypłacono dwóm nauczycielom, którzy odeszli na
emerytury odprawy w wysokości jaka przysługuje za łikwidację stanowiska.
Radny E. Czekaj pytał czy była odpowiedż Starosty Koneckiego na pismo mieszkańców w
sprawie remontu drogi Słupia Bukowie.
Przewodnicząca Rady Gminy pytała iłe w ciągu 2016 roku wytemontowano dróg gminnych.

Ad. pkt 10

W odpowiedzi na pytania i interpelacje radnych Wójt wyjaśnił, że:
1. Odprawy nauczycielom odchodzącym na emeryturę zostały wypłacone zgodnie z

przepisami. Faktycznie te odprawy nie były przewidziane w budżecie. Na następną
sesji przedstawi opinię radcy prawnego w tym temacie.

2. Nie było odpowiedzi Starosty Koneckiego na pismo w sprawie remontu drogi.
3. W 20ł6 roku wyremontowano ok. 6,5 km. dróg gminnych.

Ad. pkt 11

W sprawach różnych głos zabrali:

Sołtys wsi Mnin K. Tkacz pytał kiedy będzie dowożone kruszywo z funduszu sołeckiego? W
chwili obecnej nie do wszystkich dróg da się dojechać i może być tak, że środki te przepadną.

Sołtys wsi Radwanów D. Tomska zgłosiła do usunięcia gałęzie z wycinania poboczy w
Radwanowie. Ponadto przypomniała o kruszywie i zamontowaniu siatki wokół szkoły.

Sołtys wsi Rytłów S. Stepłowski nadmienił, że wjeżdżając do 6'111inyod Przedborza, nic ma
żadnego oznakowania jaka to gmina, jaki powiat a nawet jakie województwo. Ponadto zgłosił
że przy pos. nr 15 w Rytlowie jest do wycięcia drzewo, które rośnie praktycznie w drodze.
Przew. Radv Sol. S. Cieniak pytał kiedy zostanie zakOllczony remont przystanku w Pilczycy.

10



Przewodniczaca Rady Gminy wyjaśniła, że przystanek zostanie zakończony w listopadzie.
Ponadto wnioskowała o utworzenie PSZOK w magazynach należących do urzędu gminy.
W. Szczerbiński przypomniał o remoncie piwnic w budynku Ośrodka Zdrowia w Słupi.

Radny J. Skrobisz nadmienił, że w ciągu 2 lat tej kadencji dużo inwestycji zostało
przeprowadzonych, za co należy podziękować również Wójtowi.

Przewodnicząca Rądv Gminy wnioskowała o przygotowanie wykazu zreałizowanych
inwestycji i kosztów ich pokrycia.

Wójt wyjaśnił, że zestawienie inwestycji i kosztów z nimi związanych zostanie wkrótce
przedstawione w lokalnej prasie. Kruszywo stopniowo będzie wożone na drogi w Mninie.
Gałęzie w Radwanowi zostaną usunięte. Siatka na ogrodzenie szkoły jest już zakupiona tylko
pogoda nie pozwala na jej montaż. Znaki na granicy !,'l1linyzostaną zakupione w przyszłym
roku. Co do utworzenia PSZOK wyjaśnił, że musi być przygotowany zgodnie z pewnymi
wytycznymi. Można na ten cel pozyskać środki finansowe. Jednak taka inwestycja generuje
też swoje koszty. Odnośnie remontu Ośrodka Zdrowia została przeprowadzona ekspertyza, na
podstawie której należy odprowadzić wodę z rynien aby nie podsiąkała do piwnicy. Należy
również wykonać wentylację w piwnicy, gdyż żadne pomieszczenie nie posiada wentylacji.
Na początek takie działania zostaną podjęte. Odkopać należy tylko część ściany na samym
dole budynku. Pojawiły się również wątpliwości kto ma ten remont przeprowadzić. Istnieją
przesłanki, że powinien to zrobić Dyrektor we własnym zakresie.
W. Szczerbiński nadmienił, że przeprowadzanie ekspertyz nie pomoże w remoncie piwnic.
Poprosił o przedstawienie podstawy prawnej na podstawie której Dyrektor ma przeprowadzić
remont z własnych środków.
Wójt wyjaśnił, że prace w środku pomieszczeń można w każdej chwili przeprowadzić. Na
prace z zewnątrz nie pozwala w tyn1 roku pogoda.
Przewodniczaca Rady Gminy wyjaśniła, że Komisja Zdrowia i Oświaty miała spotkanie w
ośrodku w obecności inspektora nadzoru. Jak się okazało brakuje tam jakiejkolwiek
wentylacji, okno nie jest uchylane. Pytała, jakie są zapisy porozumienia o przekazaniu
budynku. Czy bieżące remonty ma wykonywać Ośrodek czy gmina. Wydaje się dziwnym też,
że ośrodek zdrowia ma tylko jeden problem w swojej działalności i dotyczy on akurat
remontu piwnic.
W. Szczerbiński wyjaśnił, że właścicielem budynku jest gmina i !,'l1linapowinna wykonywać
remont budynku ośrodka.
Przewodniczaca Rady Gminy pytała kto odpowiada za utrzymanie porządku i czystości w
ośrodku? Kto powinien czyścić odpływ z rynien, czy wietrzyć pomieszczenia? Takie
obowiązki leżą po stronie Dyrektora ośrodka i jego pracowników.
Wójt wyjaśnił, że ten problem pojawił się już podczas trwania poprzedniej kadencji Rady
Gminy, gdy W. Szczerbiński był wówczas radnym. Pytał czy wówczas interesowa! SIę w
równym stopniu tym tematem co dziś?
W. Szczerbiński wyjaśnił, że nie było wówczas widocznych śladów wilgoci w piwnicy.
Wójt wyjaśnił, że w miarę możliwości i środków pieniężnych remont zostanie wykonany.
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Przewodniczaca rady Gminy wyjaśniła, że rada Gminy może tylko podjąć uchwałę, w której
zostaną przeznaczone środki na ten cel. l na tym rola Rady Gminy w tym temacie się kończy.
Ponadto zauważyła, że Rada Społeczna pełni rolę doradczą a nie kontrolującą w stosunku do
Wójta,

Po wyczerpaniu wszystkich punktów przewidzianych w porządku obrad Przewodnicząca
Rady Gminy iamknęła obrady XXIII sesji Rady Gminy o godzinie 1325.
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